
2020. 04. 06. Egy testvérünk kérdése.

Kedves Imre bácsi!

Örömmel láttuk, hogy a gyülekezet honlapján új dolgok is elérhetők és kérdést is lehet
feltenni.

A kérdésem a következő lenne:
A járvány és a kijárási korlátozás miatt az összejövetelek látogatottsága csökkent vagy
teljesen elmaradt. Vannak, akik azt mondják erre, hogy a hívők kishitűek, hitetlenek, hiszen
az Úr meg tud minket őrizni a betegségektől. És ha egy betegség így megrostál minket, mi
lesz, ha üldözés lesz? Arra, hogy engedelmeskedjünk a hatóságoknak, azt kérdezik, mi lesz,
ha az istentiszteleteket tiltják be. Akkor is engedünk a törvényhozóknak? Látszólag nekik is
igazuk van, igékkel is alátámasztják az érveiket. Mit lehet ezeknek az embereknek felelni?

Ha van rá lehetőség, még szeretném elkérni a járvánnyal kapcsolatban összefoglalt
véleményét írásban (azt a 8 pontot, amit Tóth Zsolt olvasott fel márciusban)

Előre is köszönöm:
X testvér

Kedves Testvérünk!

Ide másolom a kért összefoglalót, azt a bizonyos 8 pontot:

Kedves Testvérek!

Azt kérdezték tőlem, hogy mi a látásom a jelenleg kialakult helyzetről. Milyen legyen a hívőknek és a
gyülekezetnek a magatartása? Mi az Ige iránymutatása?

Szeretnék röviden írásban válaszolni, és megkértem Tóth Zsolt testvért, hogy olvassa fel a gyülekezet előtt,
mert idős lévén, én is otthon maradtam.

1.) Ez a világjárvány Isten hangos szava, figyelmeztetése minden ember számára. Ámós 3:6 Ha
megharsan a kürt a városban, nem riad-e meg a nép? Vajon lehet-e baj a városban, amit nem az Úr szerezne?
Ez a járvány az Úr szava, ami olyan, mint egy megharsanó kürt: Mindenkinek meg kell hallania. Meg is
hallották, meg is riadtak sokan. Bárcsak sokan megtérnének! Jer 22,29: Föld, föld, föld! halld meg az Úrnak
szavát!

2.) Halljuk meg, hogy az életünk Isten kezében van! Hiába nagy a tudomány, hiába szüntettek meg sok
járványt, ami a régebbi időkben pusztított, pl. kolera, pestis, spanyolnátha, stb., Isten újabbakat enged meg.
Olyat, amilyen még nem volt. Az ember hiába képzeli magát istennek, az egyetlen igaz Isten a felfuvalkodott
embert megalázza és rámutat: 1Krón 29:15 Mi csak jövevények vagyunk Te előtted … a mi életünk napjai
olyanok e földön, mint az árnyék, melyben állandóság nincsen.

3.) Halljuk meg, hogy nem sokat érnek a terveink! A világ a pénz körül forog. Van, aki a pénz miatt hajt,
van, aki a pénz miatt hajszol másokat. Isten egy pici, láthatatlan, ismeretlen vírussal sok mindent meg tud
változtatni. Tud pihenést adni a meghajszoltaknak, és akár az egész világgazdaságot meg tudja rengetni.

4.) Ez a járvány el kell gondolkoztasson mindenkit: Jó a globalizáció? Nem a globalizáció miatt lett
világjárvány egy helyi járványból? Nem az a jó mégis, amit Isten akar? 5Móz 32:8 Mikor a Felséges örökséget
osztott a népeknek; mikor szétválasztá az ember fiait: megszabta a népek határait… Ugye most a bajban
minden ország a határait zárja le? - mert különben nem lehet megfékezni a járványt.

5.) Ez a járvány az Úr közeli visszajövetelének egyik jele.Máté 24:7b-8 és lesznek éhségek és döghalálok
(=járványok), és földindulások mindenfelé. Mind ez pedig a sok nyomorúságnak kezdete. Még nincs itt a nagy



nyomorúság, de ezt a járványt helyezzük a közelmúlt más csapásainak a fényébe: földrengések, árvizek,
pusztító viharok, szárazság, tűzvész nemcsak Ausztráliában, a migráció, népvándorlás, erőszakhullámok…
Ezek csak ízelítők abból, ami eljön a világra sokkal veszedelmesebb formában, és szinte egyszerre, ha a
Gyülekezet elragadtatása megtörténik. Mivel az elragadtatás a nagy nyomorúság előtt lesz, és annak a
próbáiból most egy kis ízelítőt kaptunk, mintegy megcsapott a nagy nyomorúság viharainak előszele,
bizonyára közel van az elragadtatás!

6.) Engedelmeskedjünk a hatóságoknak. Róm 13,1: Minden lélek engedelmeskedjék a felső
hatalmasságoknak; mert nincsen hatalmasság, hanem csak Istentől: és amely hatalmasságok vannak, az
Istentől rendeltettek.

1Pét 2:13-14 Engedelmeskedjetek azért minden emberi rendelésnek az Úrért: akár királynak, mint
feljebbvalónak; Akár helytartóknak, mint akiket ő küld... Amit a kormány és a hatósági szervek elrendelnek, be
kell tartani. Ezért mondtuk le a tavaszi konferenciát is, amit ápr. 18-ra terveztünk. Azért döntöttük el azt, amit
majd Opposits Gábor testvér ismertet.

A hatóságoknak való engedelmességen túl a szeretet is azt kívánja, hogy tegyünk meg mindent, ami
rajtunk áll, hogy ne terjesszük a járványt, és azért is, hogy mi se kapjuk el, mert azzal is gondot, munkát
okozunk másoknak, családunknak, és az amúgy is túlterhelt egészségügyi ellátásnak.

7.) Nem kell félnünk. 2Tim 1,7: Mert nem félelemnek szellemét adta nekünk az Isten; hanem erőnek és
szeretetnek és józanságnak szellemét. Tehát ne féljünk, ne esnünk pánikba, kétségbe! Ne rettegjünk, maradjunk
józanok! Az eseményeket a mi Istenünk és Atyánk tartja a kezében.

Bízzunk Benne! Zsolt 91:1-4 Aki a Felségesnek rejtekében lakozik, a Mindenhatónak árnyékában
nyugoszik az. Azt mondom az Úrnak: Én oltalmam, váram, Istenem őbenne bízom! Mert ő szabadít meg téged…
a veszedelmes dögvésztől (=járványtól). Tollaival fedez be téged, és szárnyai alatt lészen oltalmad; pajzs és
páncél az ő hűsége.

8.) Sátáni támadás a gyülekezetek és közösségek ellen. A Sátán mindent kihasznál, ezt a járványt is, hogy
Krisztus ellen, a hívők, a gyülekezetek ellen támadjon. Szeretné, ha a hitünk meginogna, ha a közös
összejövetelek hiányában a gyülekezetek szétszóródnának, a testvérek távol kerülnének egymástól. Erre
számítsunk, és álljunk ellene. 1Pét 5:8-9a Józanok legyetek, vigyázzatok; mert a ti ellenségetek, az ördög, mint
ordító oroszlán szertejár, keresvén, kit elnyeljen: akinek álljatok ellen, erősek lévén a hitben…

Ha megmaradunk az Úrban, győzelmesen és megerősödve kerülünk ki ebből a próbából. Róm 8:28 Tudjuk
pedig, hogy azoknak, akik Istent szeretik, minden javukra van …

Testvéri szeretettel:
Debrecen, 2020. március 18-án
Apostol Imre

A kérdésedre ebben benne van a válaszom is, de leírom, mire gondolok:
1.) Mi (tehát nemcsak én) a gyülekezetben úgy vettük az Úrtól, hogy nem jövünk

össze. Nemcsak azért, hogy a hatóságoknak engedelmeskedjünk, hanem a szeretet miatt is ezt
látjuk jónak. Így írtam a 6. pontban: „tegyünk meg mindent, ami rajtunk áll, hogy ne
terjesszük a járványt, és azért is, hogy mi se kapjuk el, mert azzal is gondot, munkát okozunk
másoknak, családunknak, és az amúgy is túlterhelt egészségügyi ellátásnak”.

2.) Azt mondják, ahogy írod, hogy „a hívők kishitűek, hitetlenek, hiszen az Úr meg tud
minket őrizni a betegségektől”. Ez igaz. De az is meg van írva: „Ne kísértsd a te Uradat,
Istenedet.” Vagyis készakarva ne tegyünk olyan veszélyesnek látszó dolgot, amit el lehet
kerülni. Az Úr Jézus sem vetette le magát akarattal a templom párkányáról a mélybe, amikor
a Sátán ezzel kísértette, hogy az Isten úgyis megőrzi.

3.) Mi lesz, ha az istentiszteleteket tiltják be? Akkor is engedünk a törvényhozóknak?
Ez is más helyzet. A hatóságnak nem adta Isten azt a jogot, hogy ilyet tegyen. Ha megtenné,
akkor azt mondanánk, mint a tanítványok, amikor megtiltották nekik, hogy hirdessék a
Krisztust. Apcs 5:28-29 Nem megparancsoltuk-e nektek parancsolattal, hogy ne tanítsatok
ebben a névben? És íme betöltöttétek Jeruzsálemet tudományotokkal, és mi reánk akarjátok
hárítani annak az embernek vérét. Felelvén pedig Péter és az apostolok, mondának: Istennek
kell inkább engedni, hogysem az embereknek. De a hatóságnak adta azt a jogot adta, óvjon



bennünket a járvány veszélyétől, óvja a testi életünket.
4.) Mit lehet ezeknek az embereknek felelni? Semmit nem kell felelni, ha nem

kérdeznek. Ha pedig kérdezik, én két Igével felelnék:
Róm 14:22-23 Te neked hited van: tartsd meg magadban Isten előtt. Boldog, aki nem

kárhoztatja magát abban, amit helyesel. Aki pedig kételkedik, ha eszik, kárhoztatva van, mert
nem hitből [eszik]. Ami pedig hitből nincs, bűn az. Vagyis, ha neked az a hited, hogy jöjjetek
össze a járvány ellenére is, mert az Úr megőriz, akkor jöjjetek össze. Nekünk meg az a
hitünk, hogy ezzel Istent kísértjük, ezért nem jövünk össze. Hitünk ellenére nem tehetünk
semmit, mert az bűn lenne.

Róm 14:12-13a Azért hát mindenikünk maga ad számot magáról az Istennek. Annak
okáért egymást többé ne kárhoztassuk. Vagyis Isten fogja mindenkinél megmérni, hogy amit
tett hitből és engedelmességből tette-e vagy lustaságból, gyávaságból, megalkuvásból. Mi ne
ítéljünk, ne bíráljunk másokat, főleg ne kárhoztassuk a másik testvért! Ne akarjuk a mi
látásunkat és hitünket a másik testvérre erőltetni!

Elgondolkoztató a következő Ige: 1Kor 4:5 Azért idő előtt semmit se ítéljetek, míg el
nem jő az Úr, aki egyrészt világra hozza a sötétségnek titkait, másrészt megjelenti a szíveknek
tanácsait; és akkor mindenkinek az Istentől lészen a dicsérete.

Testvéri szeretettel:
Imre bácsi


